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Úvodní slovo 
starosty a místostarosty obce 

Vážení spoluobčané, 
zimu máme zdárně za sebou a nastává čas jara. Na tento okamžik jsme se 
určitě všichni moc těšili. Užíváme si prvních jarních slunečních paprsků      
a čerpáme tolik potřebnou energii, abychom nabrali potřebnou sílu a chuť 
do dalších dnů. Tuto sílu a energii určitě využijeme jak v soukromí, tak 
profesně. 
Dovolte nám krátké shrnutí zimního období. Po kulturně společenské 
stránce bylo velmi vydatné. V únoru proběhl  9. ročník Obecního plesu, 
který se už tradičně uskutečnil v prostorách smržické sokolovny. Kulturně-
sportovní komise za vydatné pomoci členů Sokola, připravila všechny 
prostory sokolovny tak, aby důstojně reprezentovala naši obec.                    
Po vstupenkách se během pár dnů zaprášilo a všech asi 300 tanečníků         
si mohlo naplno užít krásný večer. Ples měl velmi kladnou odezvu od všech 
zúčastněných. V březnu jsme nachystali něco i pro naše seniory a proběhlo 
setkání seniorů s hudebním doprovodem tria Romantica. Celé odpoledne   
se asi 70 seniorů perfektně bavilo. Při tanci a skleničce vína se bavili až      
do večerních hodin. Na zlomku března a dubna jsme pro Vás nachystali 
Velikonoční prodejní výstavu, kde si mohli návštěvníci zakoupit různé 
řemeslné výrobky spojené s těmito svátky. 
Po pracovní stránce se také nezahálelo. Probíhala údržba obecní techniky, 
pro občany byla možnost štěpkování, ořezávaly se stromy a probíhala 
pravidelná údržba obce. Vedení obce vypsalo výběrové řízení na zhotovitele 
projektu multifunkčního domu. Z tohoto výběrového řízení vzešel jako 
vítěz smržický rodák Ing. arch. Pavel Koláček. S tím, co krásného dokáže 
vytvořit a zraelizovat, jsme se již mohli přesvědčit na nové budově školy.  
Už se těšíme na jeho další dílo s jehož studií  jsme Vás již seznámili. 
Připravili jsme návrh obecního rozpočtu, který byl zastupitelstvem schválen 
na březnovém zasedání. Je v něm zahrnuto hodně plánovaných akcí, které 
bychom chtěli v letošním roce uskutečnit. Jsou to mimo jiné například 
dokončení chodníku v ulici Mlýnská a další fáze budování vjezdů k domům 
v ulici Zákantí, kde se tak sjednotí vzhled středu obce kolem parku                
J. Nepomuckého. Výstavba školního sportovního hřiště na zahradě ZŠ, bude 
tak dokončena koncepce oprav a výstavby budov ZŠ a MŠ.
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Výkup pozemků potřebných k vybudování cyklostezky Smržice- 
Čelechovice na Hané kolem Českého potoka a vyhotovení projektové 
dokumentace. Zde jsme již podnikli první kontakty s majiteli pozemků a vše 
je zatím na dobré cestě. Dále vyhotovení projektové dokumentace               
na chodník a parkovací zálivy v ulici Prostějovská. 
Jedním z dalších projektů a troufáme si říct, že v dnešní době velice 
důležitým, je vybudování sběrného místa ve Smržicích. Podařilo se nám 
najít asi nejvhodnější místo, které přicházelo v úvahu. Je to na pozemku   
ZD Smržice na rohu ulic Příční a Ve Stežkách. Po jednáních s vedením ZD         
se podařilo domluvit dlouhodobý pronájem tohoto pozemku. Na kontejnery, 
které zde budou umístěny, jsme již získali dotaci a měly by být v dohledné 
době dodány. Doufáme, že se sběrné místo podaří rozběhnout na podzim.  

Proč je pro nás tento projekt tak důležitý? Jistě už všichni víte o přísných 
podmínkách odpadového hospodářství. Do roku 2029 musíme dosáhnout  
na množství skládkovatelného odpadu 120 kg/os/rok. V letošním roce jsme  
na úrovni asi 150 kg/os/rok. Byl rapidní pokles oproti předchozím letům,     
a to i z důvodu zavedení svozu bioodpadu. Dalším velmi přísným kritériem 
je procento vytříděnosti odpadu. Do roku 2025 má být 60%. Dnes máme asi 
45%. Nedodržení tohoto limitu by znamenalo automatickou pokutu 200 
tisíc Kč. Sběrné místo by mělo velice pomoci k dosažení tohoto limitu. 
Přesto apelujeme na občany, aby co nejvíce třídili svůj odpad  z domácnosti, 
jinak nebudeme schopni udržet poplatky za svoz odpadu  na dnešní úrovni. 
Závěrem se s Vámi loučíme s přáním krásných jarních dnů a těšíme se        
na setkání s Vámi na akcích pořádáných obcí. Tímto Vás zveme na Stavění 
máje, Kácení máje, Dětský den a Smržické hody. 

Ing. Aleš Moskal - starosta obce                                Jiří Peka - místostarosta obce
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Matrika 
V prvním čtvrtletí roku 2023 oslavili životní jubileum 

70, 75, 80, 85 a více let tito občané:

Ladislav Opluštil 
Bohumila Polívková 
Helena Kovaříková 
Marie Ludvíková 
Marcela Smičková 
Miroslav Bohanos 
Zuzana Ježková 
Eva Bohanosová 
Jarmila Chumová 
Milena Hájková 
Alena Lucová 
Lubomír Liška 
Jarmila Moučková 
Danuška Mrázková 
Anna Tylšarová 
Josef Vytásek 
Bohuslav Kristek 
Ludmila Losová 
Antonín Burian

3. 1. 1937 
22. 1. 1923 
26. 1. 1953 
27. 1. 1938 
8. 2. 1953 

13. 2. 1948 
18. 2. 1953 
26. 2. 1953 

2. 3. 1934 
2. 3. 1953 
2. 3. 1953 

11. 3. 1953 
11. 3. 1948 
15. 3. 1937 
15. 3. 1930 
17. 3. 1937 
18. 3. 1948 
28. 3. 1930 
31. 3. 1948

Příční 
Dr. Ondroucha 
Mlýnská 
Gegřice 
J. Krezy 
Zákostelí 
Kobližnice 
Zákostelí 
Příční 
Olší 
Zákantí 
Za Kovárnou 
Olší 
Příční 
Prostějovská 
Zákostelí 
Mlýnská 
Za Kobližnicí 
Trávníky

86 let 
100 let 

70 let 
85 let 
70 let 
75 let 
70 let 
70 let 
89 let 
70 let 
70 let 
70 let 
75 let 
86 let 
93 let 
86 let 
75 let 
93 let 
75 let

Všem uvedeným jubilantům blahopřejeme a do dalších roků přejeme 
hodně štěstí a zdraví.

V pondělí 23. ledna jsme byli blahopřát                
ke krásnému životnímu jubileu nejstarší 
smržické občance, paní Bohumile Polívkové, 
k jejím 100. narozeninám. Paní Polívková se 
stále těší dobrému zdraví a podle jejích slov 
jí všechno chutná. K takto významnému 
životnímu jubileu jsme jí nechali upéct dort, 
předali květinu a  dárkový  balíček.    
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Při rozhovoru s paní Polívkovou jsme museli vyjádřit obdiv s jakou vitalitou 
a smyslem pro humor komunikuje. Při odchodu jsme jí museli slíbit,           
že přijdeme zase příští rok.  

První občánek roku 2023

L e t ošn í p r v n í s m rž i c k é 
miminko se narodilo v sobotu 
28. ledna v 7:37 hodin             
v olomoucké porodnici. Malý 
Viktorek je druhým dítětem 
rodičů Terezky a Mária 
Beňových z ulice Podhájí.    
Při narození vážil 3710 g        
a měřil 54 cm. V polovině 
března jsme mladou rodinku 
navštívili a předali prvnímu 
smržickému občánkovi zlatý 
řetízek a mamince kytičku. 
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Vítání občánků 

V pondělí 27. března jsme přivítali v obřadní síni obecního úřadu nově 
narozené občánky, kterými jsou: Matteo Slezáček, Viktor Beňa a Daniel 
Šášek. Slavnostní chvíli zpříjemnily básničkami a písničkami děti z mateřské 
školy pod vedením učitelek Barbory Novákové a Veroniky Přikrylové. Nově 
narozeným občánkům předal pan místostarosta prostřednictvím jejich 
rodičů finanční dárek a blahopřání s kytičkou. Tuto radostnou událost rodiče 
stvrdili svými podpisy  do pamětní knihy obce.  

       Matteo Slezáček                        Viktor Beňa                        Daniel Šášek 
          * 4. 12. 2022                            * 28. 1. 2023                        * 19. 2. 2023 
         Kobližnice 55                           Podhájí 638                       Kobližnice 358 

Odešli navždy:

Zdenka Šimíčková (*1925) Mlýnská 400 

Zdeněk Kaštyl (*1944) Zákantí 144 

Jiří Pokorný (*1935) Trávníky 440 

Ludmila Pelíšková (*1935) Trávníky 365

†  5. 1. 2023 ve věku 97 let 

†  1. 2. 2023 ve věku 78 let 

†  9. 3. 2023 ve věku 87 let 

†  16. 3. 2023 ve věku 87 let

Radka Odvářková - matrikářka obce
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Slovo zastupitele 

Vážení spoluobčané,  
jsem jedním z členů obecního zastupitelstva ve Smržicích pro volební 
období 2022 - 2026. K rozhodnutí kandidovat do zastupitelstva obce jsem 
dospěl na základě vlastního úsudku a přesvědčení, kterému předcházelo 
oslovení z několika kandidátních stran. K tomuto kroku mě nakonec vedly 
dva obyčejné důvody. Jedním z nich je skutečnost, že dlouhých 30 let          
se pohybuji v prostředí jak samostatné působnosti obce, tak i přenesené 
působnosti obce vykonávající agendu státní správy. Za toto období jsem 
získal řadu zkušeností, určitý přehled, orientaci ve fungování veřejné 
správy, tak i odborné znalosti. Řekl jsem si, že toto jsou atributy, které by 
mohly být užitečné a nápomocné pro práci v obecním zastupitelstvu. 
Druhým důvodem mé kandidatury do obecního zastupitelstva, a to              
za Sokolskou jednotu Smržice, se stala z logiky věci pomoc při přípravě        
a jsem přesvědčen, že i při realizaci revitalizace areálu sokolovny.  Úspěšný 
výsledek a vítězství v komunálních volbách 2022 ve Smržicích                    
pro Sokolskou jednotu Smržice měl nakonec za následek uzavření koaliční 
smlouvy s Politickým hnutím ANO 2011 (jakožto s druhým nejúspěšnějším 
uskupením ve volbách) a vytvoření stabilní, většinové a demokratické 
koalice v zastupitelstvu obce Smržice. 
Nosným pilířem k uzavření koaliční smlouvy pak byla dohoda na prioritních 
programových bodech, která vycházela ze shody ve volebních programech. 
Jedním ze společných bodů byla i rekonstrukce sokolovny. O plánované 
rekonstrukci sokolovny se mluví opravdu dlouhou dobu, bohužel zatím bez 
větších viditelných změn. K určitému posunu však došlo koncem minulého 
volebního období, kdy obec Smržice uvolnila ze svého rozpočtu finanční 
částku (dotaci) na zpracování projektové dokumentace. K tomuto přístupu 
ze strany bývalého zastupitelstva patří velké poděkování. 
A jak se situace okolo sokolovny vyvíjí v současné době? Věci se začínají 
dávat do pohybu. Na stavbu - „Rekonstrukce budovy sokolovny T.J. Sokol 
Smržice“ vydal dne 24. 2. 2023 stavební úřad Magistrátu města Prostějova 
stavební povolení (resp. společné povolení). Toto rozhodnutí nabylo právní 
moci dne 23. 3. 2023. Dále byly předány podklady a požadavky                    
pro zpracování prováděcího projektu stavebně technické společnosti 
STAVTES, který tuto dokumentaci v současnosti již zpracovává.
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Tělocvičná jednota Sokol si je vědoma, že při aktivním zapojení obce 
Smržice má daleko větší šanci na získání příhodného dotačního titulu, a tím 
tak i na reálnou možnost plánovanou rekonstrukci sokolovny zrealizovat. 
Obec však nese odpovědnost za nakládání s obecním majetkem a má tak 
povinnost rozhodovat a přistupovat k věci s péčí řádného hospodáře. 
Jednoduše řečeno obec nemůže investovat do cizího majetku. Proto se nyní 
hledá cesta a způsob, jak majetkový vztah vyřešit. V současné době 
probíhají vstupní jednání ve věci možného převodu vlastnického, 
spoluvlastnického či jiného práva k této nemovitosti ve prospěch obce 
Smržice. Jsem v kontaktu se starostou Župy prostějovské, Svatoplukem 
Tesárkem, který je „styčným důstojníkem“ v jednání s majetkoprávním 
oddělením České obce sokolské v Praze. Takový je zákonný postup, který 
musí být respektován. Navržené varianty plánovaného převodu budou 
předloženy k projednání a odsouhlasení Tělocvičné jednotě Sokol Smržice. 
Konečný návrh potom bude podkladem ke vstupnímu jednání s obcí 
Smržice. 
Na veřejném zasedání obecního zastupitelstva konaného dne 16. 3. 2023 byl 
odsouhlasený rozpočet obce Smržice na rok 2023, který v sobě zahrnuje        
i další plánované investiční akce na letošní rok vycházející z prioritních 
programových bodů uzavřené koaliční smlouvy.  
S právě s připravovanými investičními akcemi na letošní rok 2023 vás chci 
nyní seznámit. Jsou členěny na realizační práce a dále na práce přípravné    
a projektové.                        
1.  Komunikace v ul. Podhájí - projektová dokumentace 
Jedná se o zpracování projektové dokumentace na kompletní zokruhování 
ulice Podhájí s ulicí Blíšťka a to vytvořením plnohodnotného zpevněného 
krytu komunikace, vč. vyřešení svedení dešťových vod z této komunikace     
i z přilehlých polností. 
2. Chodníky v ul. Mlýnská a vjezdy v ul. Zákantí - realizace 
Jedná se o dokončení chodníků v ulici Mlýnská, jehož technickým řešením 
dojde současně i k vytvoření odstavných ploch pro osobní automobily        
na veřejném prostranství. 
V případě opravy vjezdů k rodinným domům v ul. Zákantí dochází                 
k pokračování investičního záměru, kdy tyto vjezdy byly prováděny např.    
v sousední ulici Olší.
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3. Odstav. zálivy  a chodník v ul. Prostějovská - projekt. dokumentace                                                                         
Z důvodu zajištění zvýšené bezpečnosti na hlavní tepně Smržic v ulici 
Prostějovská dojde ke zpracování projektové dokumentace na vytvoření 
nových odstavných parkovacích míst (zálivů) umístěných souběžně               
s komunikací, a to v prostoru od ul. Příční až po Smržičanku. Bude to 
náhrada za rozměrově nevyhovující kolmé nepovolené vjezdy ke stávajícím 
rodinným domům, kde parkující vozidla zasahují do profilu jak komunikace, 
tak i chodníku.  
Druhou investiční akcí v této lokalitě bude zpracování projektové 
dokumentace na stavbu nového chodníku na opačné straně ulice                 
od odbočky do ul. Za Kobližnicí až po rodinný dům č. pop. 65 s novým 
místem pro přecházení na opačnou stranu ulice Prostějovská. Samotná 
realizace bude započata v případě získaného příhodného dotačního titulu. 
4. Multifunční hřiště - realizace                                                      
Jedná se o stavbu nového multifunkčního hřiště s novým sportovním 
vybavením, umělým povrchem s mantinely a oplocením.  Hřiště bude 
umístěno ve školním dvoře ZŠ Smržice.  Na stavbu bylo vydáno dne 23. 9. 
2022 společné povolení. Toto rozhodnutí nabylo právní moci dne 16. 11. 
2022. Realizace by měla probíhat v průběhu letních prázdnin. 
5. Workoutové hřiště - realizace                                                        
Tento záměr workoutového hřiště bude umístěn a zrealizován ve sportovní 
areálu s tím, že zčásti nahradí nevyhovující hrací prvky a mobiliář zde 
umístěný. 
6. Oprava el. rozvaděčů veřejného osvětlení - realizace 
Jedná se o opravu el. rozvaděčů veřejného osvětlení, včetně výměny 
nevyhovujících stožárů za stožáry nové. 
7. Cyklostezka Čelechovice na Hané - projektová dokumentace 
Jedná se o zpracování projektové dokumentace na stavbu nové cyklostezky 
do Čelechovic na Hané.  Realizace stavby je podmíněna zajištěním dotace    
a v předstihu vyřešením vlastnických vztahů, tzn. odkupu části pozemků 
dotčených navrhovanou stavbou. 
8. - Multifunkční dům - projektová dokumentace 
Jedná se o vypracování projektové dokumentace pro společné povolení, 
včetně zajištění stavebního povolení na stavbu multifunkčního domu         
ve Smržicích. Nedávno proběhlo výběrové řízení na zpracovatele projektové 
dokumentace. 
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Vítězem výběrového řízení se stal Ing. arch. Pavel Koláček, který se již 
podílel na návrhu odsouhlasené studie. Předpokládám, že k podstatě 
záměru není zásadních námitek. Vycházím z toho předpokladu, že tento 
investiční záměr se objevil ve volebních programových bodech všech 
kandidátních stran a spolků v nedávných komunálních volbách                     
ve Smržicích. Nepochybuji o tom, že plánovaná stavba občanské 
vybavenosti bude přínosem pro občany Smržic. 
9. Sběrné místo (shromaždiště) - projektová dokumentace + realizace 
Jedná se o zpracování projektové dokumentace  a následnou realizaci - 
vytvoření sběrného místa (shromaždiště) na pozemku parc. č. 687/1              
v katastrálním území Smržice v areálu Zemědělského družstva Smržice 
přístupný v ul. Ve Stežkách. Nové sběrné místo tak nepochybně napomůže 
ke zvýšení třídění odpadu v obci, a tím tak přispěje ke snížení samotných 
nákladů na likvidaci odpadů ve Smržicích. 
10. Revitalizace rybníku - projektová dokumentace (studie) 
Jedná se o zpracování projektové dokumentace revitalizace rybníku            
na Stráži. Dochází tak k oživení záměru, kterým se v minulosti již zabývala 
předešlá zastupitelstva. 
11. Oprava obřadní síně - realizace                                                                    
Jedná se o celkovou rekonstrukci obřadní síně obecního úřadu ve Smržicích. 
Tato reprezentativní místnost, v které probíhá velká řada společenských      
a matričních událostí si již zaslouží celkovou rekonstrukci, při které          
mj. dojde k výměně povrchu podlahy, včetně jejich podkladních vrstev,         
k opravě rozvodů elektroinstalace a k výmalbě. 

Závěr: 
Prezentací tohoto příspěvku jsem chtěl docílit naplnění jednoho z dalších 
společných programových bodů a to je transparentnost a otevřenost obce. 
Občané mají právo být v předstihu řádně informováni o všech zásadních 
krocích a záměrech obce na daný rok s výhledem na roky další tak, aby měli 
možnost se s nimi nejen seznámit, ale současně se k nim i vyjádřit.  
Jsem přesvědčen, že za aktivní součinnosti celého zastupitelstva a současně 
za vaší podpory se naplánované úkoly podaří splnit.  

                                                   Jiří Odvářka - předseda finančního výboru obce
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Kulturně-sportovní komise 
Vernisáž v muzeu 
Ve čtvrtek 9. 2. 2023 se zástupci naší obce zúčastnili v Muzeu a galerii              
v Prostějově Vernisáže výstavy Restaurování kříže Kateřiny Breslové              
ze Smržic. Její kříž stál na dnes již zrušeném smržickém farním hřbitově         
a v roce 1938 jej obecní rada věnovala prostějovskému muzeu. Touto 
výstavou byl zahájen pilotní projekt restaurování předmětů z vlastních 
sbírek. Na výstavě promluvil přední restaurátor MgA. Radomír Surma              
a ředitelka MGP Mgr. Veronika Hrbáčková. 
S oběma měl potom možnost promluvit 
starosta naší obce Ing. Aleš Moskal, 
který domluvil, že nám muzeum 
poskytne video o restaurování kříže, 
které se pro všechny na vernisáži 
promítalo. Na čtvrtek 13. dubna nabídlo 
muzeum uspořádat pro smržické občany 
komentovanou prohlídku výstavy kříže.

Obecní ples 
Po dvouleté přestávce, kterou způsobila pandemie covidu-19, se mohl 
uskutečnit v sobotu 11. února ve smržické sokolovně 9. Obecní ples. 
Nenechalo si jej ujít přes 300 hostů. Ve vstupní hale čekalo na všechny 
přivítání od představitelů obce.  Kdo měl zájem, mohl si dát na úvod něco 
ostřejšího. Každá z žen dostala kytičku, která po celý večer zdobila její stůl.
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Po úvodním slově pana starosty předvedli všem krásné předtančení tanečníci  
Simona Kulišťáková a Filip Martiník.   

K tanci a poslechu hrála kapela „Novios“ a  hosté si mohli užívat večer také  
ve sklepě sokolovny, kde byla diskotéka. Poděkování patří smržickým 
sokolům a zahrádkářům za zajištění pořadatelské služby a občerstvení. Jako 
vždy nechyběla ani bohatá tombola. Sešlo se do ní 78 cen, o které se soutěžilo 
slosovatelnými vstupenkami.. Hlavní cenou byl střešní box na auto, který 
věnovala firma PV Auto. Cenu vítězi předal pan JUDr. Martin Vrtal. Chtěli 
bychom poděkovat i ostatním sponzorům, kteří věnovali dary do tomboly. 
Letošní 9. Obecní ples se skvěle vydařil a můžeme se těšit na další rok. 
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Setkání seniorů 
Tradiční přátelské posezení se seniory se konalo v neděli 19. března.               
V sále kulturního domu se na pozvání obce sešlo sedm desítek smržických 
občanů v důchodovém věku. Program zahájila svým hezkým vystoupením 
skupinka děvčat z kroužku mažoretek  Krokodýlek z Prostějova. 

K dobré náladě přispěla také oblíbená kapela Romantica BAND kapelníka 
Romana Doležela, která roztančila celý sál. V průběhu zábavy popřál pan 
starosta Bohuslavu Kristkovi k 75. narozeninám a všem Josefům k svátku. 

Pro všechny bylo připraveno skvělé občerstvení včetně dobré večeře a vína.
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Většinu seniorů tancování ještě pořád baví a užívali si to do večerních hodin. 

Událost jara - historický kočár 
Muzeum kočárů Václava Obra z Čech pod Kosířem slavnostně vypravilo 
historický kočár,  jedoucí po pamětihodných místech Olomouckého kraje.  

Kočár vezl samotného maršála Radeckého, který byl považován za jednoho    
z nejlepších vojevůdců v Evropě. Tento kočár zavítal v sobotu 25. března také 
do naší obce. Celý program se konal před kostelem sv. Petra a Pavla, kde jsme 
mohli vidět postavy dávné historie. Cechmistra, mistra kočího, lokaje,                
podkoní a muzikanta. V roli maršála vystoupil moderátor Václav Žmolík       
za doprovodu jízdní hlídky několika mužů 1. Hulánského regimentu             
pro ochranu všech cestujících. Pro všechny hosty a přihlížející bylo 
přichystané občerstvení v podobě slivovičky a koláčků.  

Vladimír Skácel - předseda kulturně-sportovní komise
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Dubnová výzva 10 000 kroků 

Rozhodně však nebylo podmínkou ujít denně deset tisíc kroků. Je to pouze 
název této výzvy a je úplně jedno, kolik kdo nachodí. Je to jen motivace pro 
ty méně pohyblivé, aby se alespoň trochu prošli a neseděli doma u televize.  
V průběhu měsíce března se mohli zájemci do portálu výzvy zaregistrovat   
a od 1. dubna začít do svého profilu vkládat každodenní aktivitu. Z celé 
republiky této nabídky využilo 12 779 aktivních zájemců, z toho 4 041 mužů 
a 8 738 žen. Obec Smržice se zaregistrovala spolu s dalšími čtrnácti 
vesnicemi do skupiny obcí s počtem obyvatel do 2 500.  
Velice nás potěšilo, kolik našich spoluobčanů výzva oslovila. Do konce 
měsíce března se za Smržice do výzvy zapojilo 66 zájemců. Některým z nich 
se ale vkládání dat do portálu výzvy příliš nedařilo, a tak aktivních uživatelů 
zůstalo 61. Mezi prvními z nich se zapojili také starosta a místostarosta 
obce, kteří kvůli plnění výzvy začali dokonce chodit pěšky ze svého domova 
až na obecní úřad.   
Výzva trvá 30 dní během měsíce dubna a v jejím průběhu může kdokoliv 
nahlédnout do portálu www.desettisickroku.cz a v podrobné statistice        
se podívat, jak se komu daří postupně výzvu plnit. To některé z uživatelů 
motivuje nejen ke splnění své dávky zdravého pohybu, ale také k soutěžení 
s ostatními a překonání sebe sama. Mezi nimi vynikají zejména manželé 
Helena a Pavel Buriánovi, kteří jsou v důchodu, chození je vyloženě baví      
a každý den jim na portálu přibývá kolem 30 kilometrů. Přejme jim proto, ať 
jim to ve zdraví vydrží a ostatním přejme, aby je takové extrémní šlapání 
neodradilo a chodili si podle svých možností a v zájmu vlastního zdraví.  
Po skončení výzvy budou v průběhu měsíce května její smržičtí účastníci 
pozváni do kulturního domu na slavnostní zakončení a vyhodnocení. Bude 
tam na ně čekat malá odměna. Tou největší odměnou je ale pro ně to, že se 
ke zdravému pohybu nechali vyprovokovat a dělají něco užitečného pro své 
tělo, které to určitě chtělo a časem jim za to poděkuje. 

                  Zdeněk Balcařík - člen kulturně-sportovní komise a koordinátor výzvy

Kulturně-sportovní komise naší obce vyzvala občany,     
aby se zapojili do celostátní výzvy 10 000 kroků. Tato 
aktivita má motivovat k pravidelnému zdravému pohybu, 
kterým pěší chůze bezesporu je. Podmínkou bylo mít        
ve svém mobilu nebo chytrých hodinkách krokoměr            
a naučit se přenést počty kroků do aplikace výzvy.

http://www.desettisickroku.cz
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Mateřská škola 
Zdravíme vás v příjemném jarním čase z naší Mateřské školy. Měsíc březen 
byl nabitý akcemi, které děti nejen bavily, ale hlavně vzdělávaly. 
V tělocvičně Základní školy jsme se 
zúčastni l i environmentálního            
a edukativního programu, kdy nás 
navštívil lektor, povoláním myslivec, 
se svou ochočenou liškou obecnou. 
D ě t i s e d o z v ě d ě l y m n o h o 
zajímavého ze života lišek, zjistily, 
jak se lišky zdraví, čím se živí, jak se 
projevují v divoké přírodě a spoustu 
dalších zajímavostí. Děti se mohly 
také s liškou Coco vyfotit, pohladit  
si ji a to vše díky sponzorům, kteří 
program zaplatili. 

Další příjemnou společnou 
akcí bylo vynášení Moreny, 
při které jsme navázali        
na tradici vynášení zimy 
pryč z vesnice. Za doprovodu 
zpěvu a básní jsme Morenu 
zapálili a vhodili  do Romže. 
Věř íme, že z ima už je         
pro letošek opravdu pryč.            
A protože se jaro neobejde 
bez jarního úklidu, všechny 
děti se zapojily s chutí           
a elánem j im vlastním         
do úklidu zahrady. Hrabičky, 
smetáčky a lopatky se staly 
n a j e d n o d o p o l e d n e 
nejlepšími hračkami.

Předškoláčci si také roztřídili a uklidili stavebnice a jiné hračky ve třídě. 
Do školky k nám zavítalo také divadélko s představením Hrnečku vař! 
Zhlédli jsme 3 klasické pohádky se zpěvem a recitací  a odcházeli nadšení 
a spokojení.
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Děkujeme Zemědělskému družstvu Smržice, že nás i letos pustili nahlédnout 
do provozu družstva, a děti se mohly podívat na kravičky a čerstvě narozená 
telátka. Exkurze do družstva vhodně doplnila vzdělávací blok Cestu                
do jarního probuzení. Na konci měsíce března jsme s dětmi tradičně ozdobily 
velikonoční beránky a protože se opět práce zadařila, můžete beránky 
shlédnout na výstavě v Národním domě, dne 5. 4. 2023 v Prostějově. Tam nás 
také můžete podpořit v soutěži o nejkrásnějšího beránka. 

Zimní měsíce jsme také nezaháleli. Měsíc únor se nesl ve znamení veselí.   
Pro děti jsme uspořádaly zábavný karneval se soutěžemi, pohybovými hrami 
a tancem.



 19

Obcí se prošel masopustní průvod a za řinčení hrkaček, frkaček                         
a samozřejmě doprovodu masek jsme potěšili obyvatele Smržic.                    
Za spolupráci děkujeme rodičům, kteří nám při průvodu pomáhali.                 
A dokonce nám neutekl ani medvěd!
V š e c h n y t ř í d y s e z ú č a s t n i l y 
projektového dne „Od dřeva k loutce“. 
Program děti seznámil se zpracování 
surového dřeva až k řezbářské tvorbě 
výrobě loutky a to včetně uměleckého 
zpracování detailů jako je obličej, šaty 
a pohyblivost loutky. Součástí bylo 
rovněž zhlédnutí loutkového divadla.  
Na závěr programu jsme si vyrobili    
do třídy nástěnnou dekoraci ve formě 
květiny. Aby děti věděly, jak se 
zachovat v krizové situaci, přijel          
k nám již potřetí Český červený kříž    
s n a u č n ý m , i n t e r a k t i v n í m 
představením Jak zachránit kamaráda. 
Tentokrát jsme se naučili, jak ošetřit drobnou spáleninu, sedřenou kůži, 
anebo jak zabránit krvácení při poranění. Součástí výuky byla zejména 
prevence úrazů a bezpečnost při různých činnostech. Děti si na sobě 
navzájem vyzkoušely práci s obvazem, trojcípým šátkem apod.
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A protože máme zálibu ve knihách, nemohli jsme vynechat návštěvu místní 
knihovny, kde jsme již pravidelnými návštěvníky. V lednu jsme rovněž 
navštívili místní kostel s překrásným betlémem. Nejstarší děti si připravily 
pro své mladší kamarády divadelní představení Putování třech králů, které 
mělo v prostředí kostela punc výjimečnosti. 

Zazpívali, zarecitovali a ukázali, jak už znají číselnou řadu, písmenka, 
porovnávání množství a mnoho dalších dovedností. Navštívili nás také 
druháčci s připravenou čtenou pohádkou. A aby si děti zvykly na prostředí 
základní školy, navštívili také předškoláčci budovu školy a první třídu. 
Vyzkoušeli si práci s interaktivní tabulí, lovit písmenka z rybníčku a hráli si   
s písmenky spolu se staršími kamarády. 
  
Rády bychom také připomenuly, že se bude 2. - 3. května konat zápis             
do Mateřské školy pro nový školní rok 2023/2024, ke kterému vás srdečně 
zveme.  

Za kolektiv Mateřské školy vám přeji příjemné jarní dny. 

                                                      Mgr. Barbora Nováková - učitelka MŠ Smržice

V měsíci lednu i únoru jsme opět 
krásně spolupracovali se Základní 
školou. Ve třídě předškoláčků 
jsme měli vzácnou návštěvu paní 
učitelky z první třídy spolu se 
všemi prvňáčky. Předškoláčci se 
představili paní učitelce a ukázali 
jí, co všechno se ve školce naučili.
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Základní škola 
Od začátku roku 2023 proběhly ve škole tyto zajímavé akce pro děti: 
Začátkem ledna příslušnice Policie ČR vedla besedu ve všech třídách. 
Beseda byla zaměřena na bezpečné chování v dopravě, ve škole, ale také      
v prostředí internetu.

 Ve středu 18. ledna se přišli budoucí prvňáčci podívat za svými kamarády 
do 1. třídy, kde si na vlastní kůži vyzkoušeli, jak to ve škole vypadá.          
Po různých učebních aktivitách a práci na interaktivní tabuli si nakonec 
všichni společně zazpívali a naučili se nový taneček. Všechny děti byly 
velmi šikovné a všichni učitelé ve škole se na ně moc těší.

Žá c i p r v n í t ř í d y 
prožili velikou radost 
z jedniček na svém 
prvním vysvědčení. 
Jejich paní učitelka 
Mgr. Dana Srnečková 
je všechny společně 
za odměnu pozvala 
na velice oblíbenou 
šunkovou  pizzu. 
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V rámci Měsíce knihy všichni žáci 
šk o l y s e s v ým i v y uču j í c í m i 
navštívili zrekonstruovanou obecní 
knihovnu. Při této návštěvě si 
některé děti založily průkazku       
do knihovny a také si zapůjčily 
knihy domů.  
Děti rády navštěvují zájmové 
kroužky, které probíhají na škole     
v odpoledních hodinách například 
kroužky angličtiny, keramiky, 
sportovní, deskové hry  a další.

Ve středu 22.3.2023 se 
vybraní žáci a žákyně        
ze  4. a 5. třídy zúčastnili 
f l o r b a l o v é h o t u r n a j e            
Pohár starostů v Olšanech. 
Po vítězství ve skupině      
A nad Kra l icemi 2 :1 , 
Bystročicemi 7:1 a po 
prohře s Vrbátkami jsme 
postoupili do semifinále.   
V zápase o třetí místo jsme      
po velkém boji v prod-
loužení a po samostatných 
n á j e z d e c h p o d l e h l i 
Hněvotínu 2:3. Ve finále 
Vrbátky porazily domácí 
Olšany. Za námi skončily 
ještě týmy z Bedihoště       
a Klenovic.  
Ž á c i š k o l n í d r u ž i n y 
nazdobi l i ve l ikonoční 
beránky a připravili s paní 
u č i t e l k o u 1 . t ř í d y 
v e l i k o n očn í v ý s t a v k u         
na faře ze svých výrobků. 
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Noc s Andersenem je kouzelné pohádkové nocování pro děti, které 
podporuje čtení a čtenářské dovednosti. Připravili jsme 31. 3. 2023 pro 24 
žáků ze 4. a 5. třídy ve spolupráci s obecní knihovnou dobrodružné přespání 
ve škole s bohatým programem: procházka Smržicemi, návštěva restaurace 
u hřiště, kde si děti pochutnaly na jahodovém poháru, návštěva obecní 
knihovny, luštění rébusů Velikonoční stezky na zahradě školy spojené           
s opékáním špekáčků. 

Špekáčky nám věnovala firma Makovec a sladké poháry financovala Obec  
Smržice. Maminky dětem upekly dobroty k mlsání a na snídani. Všem moc 
děkujeme.  

                                                    Mgr. Jana Gulaková - ředitelka školy

N á s l e d o v a l y 
čtenářské aktivity  
a seznámení dětí             
s životem a dílem 
H. Ch. Andersena, 
Heleny Zmatlíkové 
a Daisy Mrázkové. 
Proběhla tradiční 
diskotéka a další 
společenské hry.
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Spolek rodičů Smržice z.s. 
Dětský karneval proběhl v sobotu 18. 2. 2023 ve smržické sokolovně. Dětí 
společně s rodiči přišlo tolik, že zcela zaplnili sokolovnu, atmosféra byla 
výborná. Celé odpoledne jsme strávili při skvělé muzice DJ Páji a tanečních 
soutěžích. Všichni přítomní se skvěle bavili, DJ hrál písničky na přání           
a taneční parket byl téměř celou dobu v obležení dovádějících dětí i rodičů. 

V pestrém karnevalovém programu nechyběla virtuální realita, kterou 
návštěvníci mohli vyzkoušet zcela zdarma ale také tradiční malování          
na obličej, modelování balónků a zážitkové focení od firmy PV FOTO            
s masopustními dekoracemi. 

Naší karnevalovou tradicí je i tvoření a losování cen, první cenou byl dětský 
tablet, který putoval do Prostějova. Nejhezčími maskami byli vyhodnoceni: 
Piráti, děvčata převlečená za Wednesday Adamsovou a roztomilí broučci. 
Součástí karnevalu bylo také bohaté občerstvení. Děkujeme všem, kteří 
přispěli k vydařené akci, členům Sokola, návštěvníkům a také sponzorům.
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Velikonoční program pro děti i dospělé na smržické faře v sobotu 1. 4. 
přilákal mnoho návštěvníků, pro děti byly nachystány soutěže s velikonoční 
tématikou a tvorba velikonočních dekorací. Podařilo se nám vytvořit i přání                 
pro obyvatele Chráněného bydlení Trilobit v Čelechovicích na Hané, které 
společně s jarní květinkou seniorům před Velikonocemi již tradičně 
darujeme. Na dětském jarmarku se prodávaly dětské výrobky, dekorace, 
obrázky, šperky i vlastnoručně vyrobené a upečené pamlsky. 

Zatímco ve faře se vyrábělo a bylo tam teplo,  aprílové počasí na dvoře nás 
trochu zkoušelo, přešlo několik dešťových přeháněk ale nakonec vysvitlo       
i sluníčko.  K příjemné atmosféře a pohodě nám pomohlo také občerstvení   
a skvělá kapela Sláva-band se svojí folk a country muzikou. Děkujeme Obci 
Smržice za finanční i materiální podporu a účastníkům za vydařené 
odpoledne. Těšíme se zase příště.   
Připravujeme: 22. 4. Ukliďme Smržice,  27. 5. Farmářský a sousedský trh        

                                         Pavla Slezáčková - Spolek rodičů Smržice                                             
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T. J. Sokol Smržice 
Maškarní bál 
Sokolové uspořádali po dvouleté přestávce sedmnáctý Maškarní diskoples, 
na kterém se sešlo přes 130 hostů a z toho bylo 55 v maskách. V zahajovací 
promenádě jsme mohli vidět v maskách i celé rodiny, včetně našeho pana 
starosty a místostarosty. Proběhla soutěž o nejlepší masku. Porota z řad 
přítomných hostů v civilu měla opravdu těžký úkol, protože nápaditých 
kostýmů bylo hodně a jeden hezčí než druhý. Nejvíce hlasů získala čtveřice 
Lízátek, dále skupina Gejš, Pat a Mat, Cikánky a Medúza. O hudební 
doprovod se postaral DJ Krampol. Sponzoři plesové tomboly byli štědří,         
losovalo se  o více než šedesát cen a na prvním místě byla elektrokoloběžka. 
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Valná hromada 
V pátek 31. března se v sokolovně konala valná hromada, na které bylo 
přítomno 35 členů. Mezi hosty byl i starosta župy Prostějovské bratr 
Svatopluk Tesárek. Sportovní činnost se soustřeďuje na nejmladší členy       
v oddílu Sokolíčků a žáků a oddílu juda. Vysoké náklady na provoz hradíme 
díky dotací od Obce Smržice, Olomouckého kraje a Národní sportovní 
agentury. Projekt na rekonstrukci budovy sokolovny je těsně před 
dokončením, zpracovatel ještě dodá dokumentaci k provedení stavby            
a rozpočet. V diskusi byly podány informace o formách majetkové 
spoluúčasti obce, případně dlouhodobého pronájmu nebo věcného břemene 
na nemovitostech ve vlastnictví T. J. Sokol. Členové byli seznámeni               
s elektronizací v oblasti členských známek, které od letošního roku 
definitivně zanikají. Nově se bude hradit členský příspěvek většinou přímo 
na účet jednoty. Více jak 70 % z těchto příspěvků zůstává v jednotě jako 
příspěvky na činnost.
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Vzpomínka na bratra Jiřího Pokorného 

Do vysokého věku pomáhal při organizaci sportovních akcí. O vzpomínku 
jsme poprosili člena jeho oddílu, nynějšího starostu Sboru dobrovolných 
hasičů pana Milana Chytila, který říká: 
„Jako správní kluci z vesnice jsme se přes léto věnovali různým hrám               
v přírodě. Na Romži jsme plavali, chytali ryby, hráli jsme si na vojáky                 
a na smržickém hřišti hráli fotbal. Jakmile uhodila zima, tak se začalo chodit 
do Sokola. Naším cvičitelem byl Jiří Pokorný. Zaujal nás svým rázným 
vystupováním. Předstoupil před nás a řekl: kluci teď se stáváte Sokoly a podle 
toho se musíte chovat. Vysvětlil nám historii Sokola a pravidla, kterými 
bychom se měli řídit. Ačkoliv byl od nás o 20 let starší, řekl nám,  že Sokoli    
se mezi sebou oslovují bratře a tykají si, což se nám velice líbilo,  a tím získal  
náš obdiv a přirozenou autoritu. Učil nás cvičit na různém nářadí a mnozí     
se ze začátku báli, například při přeskoku koně, že se to nepodaří. Jiří to ihned 
poznal a rázným hlasem promluvil, Sokol nesmí mít nikdy strach. My jsme se 
přestali bát a cvičili o sto šest. Dále nás pak učil pořadovému cvičení s tím,   
že Sokol musí umět nástup, pochod a různé obraty při veřejných 
vystoupeních. Všechno, co nás Jiří naučil, se nám hodilo třeba na vojně,       
ale i později v životě. Jirka pro mě vždy zůstane vzorem pravého Sokola                 
a rovného člověka“. 

Připravujeme:  30. dubna Pálení čarodějnic 

                                         Irena Laurenčíková - starostka T. J. Sokol Smržice

Na prahu jara, dne 9. března, zemřel Jiří Pokorný. Sokol ho 
provázel a formoval po celý život. Od školních let se věnoval 
nářaďovému tělocviku a atletice, brzy se stal cvičitelem         
a pod jeho vedením vyrostlo několik generací chlapců.        
Ve výboru pracoval dlouhá léta jako vzdělavatel.

Letos si mohli členové na valné hromadě prohlédnout 
část sletového úboru sestry Anežky Kohoutkové, která 
v něm cvičila na XI. všesokolském sletu v Praze v roce 
1948 ve skladbě žen s kužely. Během sletového 
průvodu Prahou došlo tehdy k demonstracím proti 
režimu.  Po  sletě  následovala perzekuce členů Sokola. 

XII. slet se konal po 46leté přestávce v roce 1994. V letošním roce začne 
nácvik na XVII. všesokolský slet 2024.
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Klub českých turistů Smržice 
Výroční schůze 
Naše nová turistická sezona nezačala kupodivu šlapáním, ale schůzováním. 
V sále kulturního domu se sešlo 62 členů našeho klubu a jako hosté přišli 
starosta a místostarosta naší obce. Na úvod předseda klubu všechny přivítal 
a jako výroční zprávu jim na plátno promítl sestřih fotografií ze všech akcí, 
které se podařilo v loňském roce uskutečnit.  Potom  začala výroční schůze. 

Během výročky se probraly finanční a organizační záležitosti našeho klubu 
a byli také vyhlášeni nejaktivnější členové. Tři noví členové byli do klubu 
přijati a v současné době má náš turistický spolek 75 členů. Nejsou to 
samozřejmě členové jen ze Smržic, ale i z okolních obcí a z Prostějova. 
Budeme  však  moc rádi, když se k nám někdo z naší obce přidá.  

Na výročce dostali všichni kalendář akcí, které náš klub připravil na novou 
turistickou sezonu 2023. Nejvýznamnější z nich bude už 19. ročník akce 
Smržické vandr, který se chystá na sobotu 20. května a budou na něm nové 
pěší trasy.   Na loňské zážitky mohli členové zavzpomínat u nové fotoknihy.
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Vítání jara 
Náš prvním výlet spojený s turistikou jsme podnikli v sobotu 18. března.   

Hned ve Smržicích nás nastoupilo šestnáct. Na dalších třech místech               
v Prostějově se autobus zcela zaplnil a odvezl nás do Dolních Kounic. 

Na úvod přecházíme řeku Jihlavu a křížovou cestou stoupáme ke kapli 
svatého Antonína. Stálo to za to, protože výhledy z toho kopce  byly úžasné.
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Jihlava rozděluje Dolní Kounice na dvě části a po jejím jižním břehu se 
budeme odpoledne  vracet. Na výběr měl každý trasu 25 nebo 12 kilometrů. 
Kdo se necítil ani na tu kratší, mohl si obejít jen 5 km po památkách města. 
Na závěr našeho výletu byla objednána komentovaná prohlídka kláštera. 
    

Prohlídka zříceniny kláštera Rosa Coeli byla velice zajímavá. Ve 14. století 
prošel původně románský dřevěný chrám přestavbou v gotickém stylu. 
Husitské války jej ale vyplenily a jeho současná podoba pochází ze 17. století. 

Na závěr jsme se ještě prošli na náměstí k prohlídce Synagogy ze 17. století. 

Jana Balcaříková - asistentka předsedy KČT Smržice
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Český zahrádkářský svaz Smržice 
Ani jsme se nenadáli a první čtvrtletí roku 2023 je za námi. Letošní rok jsme 
zahájili v lednu inventarizací majetku. Následovala akce Degustace jablek,   
na které se chutnalo 23 druhů jablek. Vítězné bylo jablko Pinova od pěstitele 
Ing. Jana Prášila, jako druhé Idaret a na třetí příčce skončila Rubinola. 

Sešla se stovka návštěvníků všech věkových kategorií, k tanci a poslechu 
zahrála kapela KOKENO. Výborná kuchyně, bohatá tombola a skvělá obsluha.

Hned o dva dny pozdě j i ,               
v sobotu 21. ledna, jsme pořádali 
v kulturním domě ve spolupráci 
s personálem Restaurace Rebel 
„Zahrádkářský ples“. Děkujeme 
p ř e d e v š í m m a n ž e l ů m 
Ambrožovým za jejich velkou 
pomoc,  vstřícnost a ochotu.  
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V pátek 17. února se uskutečnil již 13. ročník Koštu pálenek na velkém sále.

Sešlo se neuvěřitelných 38 
v z o r k ů r ů z n ý c h p á l e n e k               
a rekordních 54 návštěvníků. 
„Koštéř i“ v yhodnotil i jako 
nejlepš í meruňkovici pana 
Bohumila Schmitta, na druhém 
místě byla pravá slivovice Radka 
Stančíka. Dvě třetí místa se 
shodným počtem bodů získala 
meruňkovice Katky Rybaříkové   
a slivovice  Vojtěcha Zapletala.
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V měsíci březnu se konala v prostorách ÚS ČZS Prostějov, v rámci celostátní 
soutěže, výstava výtvarných prací dětí a mládeže na  téma „Krása a zdraví    
ze zahrady“. Do této soutěže se zapojila i naše základní a mateřská škola.     
Ze 300 prací v různých kategoriích a ze škol okresu Prostějov, se umístila 
žákyně naší ZŠ Karolína Opluštilová na 2. místě, z MŠ Anastázie Vejmolová               
na 1. místě a Magdalena Nováková obdržela Čestné uznání. Tyto výkresy byly 
zaslány do Prahy, kam putují práce dětí z celé republiky a kde se vyhodnocují 
nejlepší z nejlepších. Tak jim držme pěsti, ať se na ně štěstí usměje. Všem 
dětem touto cestou blahopřejeme za krásné umístění v okresním kole             
a děkujeme i těm dětem, které nevyhrály, ale soutěže se zúčastnily. Rovněž 
děkujeme učitelům, že se s dětmi do této akce zapojili. 

Náš spolek se zúčastnil Velikonoční výstavy na faře, kterou pořádala obec. 
Měli jsme stánek s velikonočním aranžmá. Byly jsme mile překvapeny, když 
během hodiny bylo vyprodáno. Také se za náš spolek prezentovaly                  
Jitka Šišuláková se svými krásně malovanými vajíčky, která se rovněž všechna 
prodala a Hana Ošťádalová s proutěnými věnečky. 

A už nezbývá, než Vám všem popřát krásné jaro, hodně zážitků na zahradách 
a těšit se co se nám urodí. Měsíc duben je na práce v zahradách náročný.    
Ono se říká : jak si kdo zaseje, tak i sklidí…. 
Tak ať máte bohatou úrodu ! 

                                            Jaroslava Smičková - jednatelka ZO ČZS Smržice
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Leteckomodelářský kroužek Smržice 
Je načase bilancovat a zhodnotit uplynulý modelářský rok 2022. Můžu 
konstatovat, že pro nás byla uplynulá sezóna úspěšná. Mezníkem byl jarní 
postup A. Kaprála, M. Vymětala a R. Pawlowského na Krajském přeboru 
mládeže Pardubického kraje v Ústí nad Orlicí na Mistrovství ČR mládeže 
2022. Mistrovství ČR se uskutečnilo v září 2022 v Moravské Třebové. V ten 
den nebylo pro létání zrovna vhodné počasí. I přesto měl Alexandr Kaprál 
dobře našlápnuto na medailové pozice, ale díky technické závadě na letadle 
pokazil jeden start a umístil se na čtvrtém  místě pouze o jednu vteřinu za 
třetím závodníkem. Ale i to k soutěži patří. Pak ještě proběhly  kalendářové 
soutěže a dvě kola naší klubové soutěže Podzimni Prostějovsky volny 2022, 
abychom nasbírali výsledky do republikového žebříčku modelářů, což se nám 
povedlo. V měsíci únoru vyšel žebříček nejlepších modelářů vydaný Svazem 
modelářů ČR a potvrdily se kvality našich kluků. Ve volných modelech             
v kategorii Házedel byl vyhlášen jako třetí nejlepší modelář repuliky Alexandr 
Kaprál, na šestém místě se umístil Richard Pawlowský a na devátém místě 
Matyáš Vymětal (odkaz: https://svazmodelaru.cz/klem/zebricky/
volne2022.pdf). Musím uznat, že to byla pěkná tečka za loňským rokem.
Do noveho roku jsme po personálních 
obměnách vstoupili v počtu 7 kluků.  Z nových 
členů Jan Gebur a Tobiáš Hájek se současně 
stali členy LMK Prostějov. Díky vedení místní 
školy můžeme dále ke své činnosti užívat třídu         
v budově zrekonstruované školy. V kroužku 
pracujeme převážně na stavbě dalších házedel, 
zejména kluci co jezdí na soutěže. Je vidět,     
že kluci mají soutěživého ducha neboť při 
vzniku kroužku byl soutěžící jen jeden člen      
a současné době je jich již pět. 
Kluky práce v kroužku baví, jsou aktivní i když se občas nějaká výjimka 
vyskytne, ale i to k tomu patří. Letos jsme soutěžní sezónu začali naší  
čtyřkolovou klubovou soutěží Jarni Prostějovsky volny 2023, kdy celkovým 
vítězem se stal Alexandr Kaprál. Druhé místo obsadil Matyáš Vymětal,            
a na třetím místě se umístil náš nováček Jan Gebur. Nyní nás čeká příprava          
na Krajský přebor mládež, který je rozhodující pro postup na Mistrovství ČR 
mládeže. Co říct na závěr, snad jen ať to klukům dobře lítá a poděkovat 
rodičům, že své děti v tak nádherném technickém sportu podporují. 

Libor Škobrtal - předseda LMK Prostějov

https://svazmodelaru.cz/klem/zebricky/volne2022.pdf)
https://svazmodelaru.cz/klem/zebricky/volne2022.pdf)
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Myslivecký spolek Smržice
V zimním období se členové našeho spolku nevěnovali jen péči o zvěř,       
ale   také  spolkovému  životu. 
Uspořádali jsme výroční členskou schůzi, jejíž 
závěr byl plný oslav šedesátých narozenin našich 
stálých honců, pánů Jindřicha Vytáska a Pavla 
Losa. Jménem svým i jménem členů MS Smržice 
oběma našim kamarádům děkuji za příkladnou 
ochotu a pracovní nasazení při mysliveckých 
brigádách i honech a přeji jim hodně zdraví          
a štěstí do dalších let. 

V neděli 19. března se 
v kulturním domě        
v Čelčicích uskutečnila 
t radiční p řehl ídka 
mysliveckých trofejí, 
ulovených na okrese 
Prostějov v lovecké 
sezoně 2022-2023. 
P ř e h l í d k a b y l a 
tematicky zaměřena 
na os lavu 100 let 
vzniku Českomoravské 
myslivecké jednoty.

K vidění tak byly dobové dokumenty, zajímavosti i významné trofeje zvěře 
ulovené v uplynulých desetiletích.



 37

Součástí expozice uplynulé sezony byla i trofej kapitálního lišáka, kterého 
se mi podařilo ulovit na konci ledna v naší honitbě. 

Bodovou hodnotou CIC 
dosáhnul na hodnocení 
25.3., což ve finále 
znamená, že tato trofej 
byla dekorována zlatou 
medailí. Pro zajímavost 
uvádím, že hodnocení 
p r o b í h á z a p o m o c i 
měření vypreparované 
lebky lišáka, a to její 
šířky a délky. Součet 
těchto   hodnot   je   tedy

bodovou hodnotou trofeje, kdy je udělena bronzová medaile pro hodnotu 
24-24,49 stříbrná 24,50 – 24,99 a zlatá medaile pro hodnotu 25 a více bodů.

Začátkem jara jsme uspořádali několik brigád na výřez náletových dřevin, 
tak abychom vytvořili prostor pro nízké bylinné patro, které je tolik 
potřebné pro úkryt a zajištění potravy pro drobnou zvěř. 

Miroslav Herman - jednatel MS Smržice
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Sbor dobrovolných hasičů  
Jak už bývá zvykem, tak v zimním období se věnujeme údržbě hasičské 
techniky. Naše Erenka nás před STK opět trochu pozlobila. Naštěstí ještě žijí

profíci, kteří těmto 
historickým autům 
rozumí. Děkujeme 
tímto panu Václavu 
Vyroubalovi st., panu 
Melkovi z Prostějova   
a samozřejmě našim 
chlapům, jmenovitě 
Radkovi Chytilovi,      
Romanu Bohanosovi 
za opravu rozdělovače 
a přípravu celé Erenky     
na STK.

V sobotu 28. ledna jsme vyrazili se svými manželkami probádat vinný 
sklep v Mutěnicích. Účast  byla velká, tím pádem bylo o zábavu postaráno.  

Celým dnem nás doprovázel  hrou  na svoji harmoniku pan Josef  Cveček   
ze Smržic. Tímto mu děkujeme.
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Celou zimu jsme s mladými hasiči trénovali v hasičské zbrojnici a tvrdě se 
připravovali na novou soutěžní sezónu. Za tento tvrdý trénink jsme mladé 
hasiče odměnili dvěma výlety. Na první krátký výlet jsme je vzali do nově 
přestavěné hasičské zbrojnice v Třebčíně. Tato budova byla dříve školou.  

Na  druhý celodenní výlet jsme vyrazili do hasičského muzea a na prohlídku 
zámku v Dřevohosticích. Děti si celý den náramně užily. 

V sobotu 4. února po páté hodině ranní zazněla siréna. Naše výjezdová 
jednotka za velmi silného větru a sněžení vyrazila k odstranění spadlého 
stromu přes komunikaci na ulici Šamanovská. 
Více o naší činnosti najdete na facebooku SDH Smržice. 

Miroslav Smyčka - jednatel SDH Smržice 
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Tělovýchovná jednota Smržice 
Mládežnická mužstva v průběhu zimní přestávky vůbec nezahálela                
a zúčastnila se řady halových turnajů, ve kterých navázala na úspěšně 
odehranou podzimní část svých soutěží. Mladší žáci po podzimní části 
vedou okresní přebor mladších žáků, družstvo starších žáků je po podzimu 
na  4. místě  krajské  soutěže  starších  žáků  Olomouckého kraje. Mladší žáci

zahájili nový rok 8. ledna  
n a t u r n a j i v H l u k u ,              
na kterém dominovali a bez 
ztráty získali 1. místo. 
N e j l e p š í m b r a n k á ř e m 
turnaje byl vyhlášen Kolin 
Strupek. Na stejném turnaji 
v kategorie straších žáků 
naše družstvo vybojovalo            
5. místo a i v této kategorii 
byl za nejlepšího brankáře 
vyhlášen náš Jakub Hájek.

Další halový turnaj 
konaný  14. 1. v Brně 
b y l p r o n a š e 
ž á k o v s k é t ým y 
úspěšný, mladší žáci 
si z turnaje dovezli 
stříbrné medaile. 
Starší žáci prošli 
turnajem bez jediné 
prohry a bylo z toho 
zasloužené 1. místo. 
Následující víkend 
21. 1. nastoupili  
naš i mladš í žáci     
na  turnaji v  Třebíči.
I přes oslabení způsobené velkou marodkou dokázali vybojovat 3. místo. 
Nejlepším brankářem turnaje byl vyhlášen Kolin Strupek.
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Do Nového Města     
na Moravě už jeli 
mladší žáci v plné 
sestavě a na kvalitně 
obsazeném turnaji 
p ř e d v e d l i h e r n í 
d o m i n a n c i                    
a zasloužené 1. místo. 
N e j l e p š í h r á čk o u 
t u r n a j e b y l a 
v yhlášena Justýna 
Hermanová.

P o s l e d n í h a l o v o u 
zastávkou mladších žáků 
byl turnaj v Kunštátě 
konaný 18. 2., ze kterého 
si po čtyřech výhrách        
a jedné remíze naši kluci 
odvezli opět 1. místo. 
Vedení oddí lu ve l ice 
děkuje všem hráčům, 
trenérům a další, kteří 
ú č a s t n a t u r n a j í c h 
zajišťovali, za úspěšnou 
reprezentaci oddílu a obce 
Smržice.

Mužstvo mužů v rámci zimní přípravy sehrálo několik přípravných zápasů. 
První přípravné utkání jsme sehráli s mužstvem SK Libavá na umělé trávě 
ve Štenberku, ve kterém muži podlehli 2:4. Po té se naše mužstvo utkalo 
26. 2. s Brodkem u Konice na UMT v Konici a zvítězilo 4:1. Se Sokolem 
Olšany jsme na jejich hřišti zvítězili 4:2. Poslední přípravné utkání jsme 
sehráli na domácím hřišti a soupeřem nám bylo mužstvo Sokola 
Otaslavice. Po divoké přestřelce utkání skončilo 4:7 pro hostující tým.   
Pro jarní část soutěže se i přes situaci, ve které se mužstvo mužů nachází, 
podařilo získat posily v podobě Marka Vitáska z Hané Prostějov a Michala 
Daniela z FC Kralice na Hané. 

                                       Ing.  Jiří Přikryl - místopředseda TJ Smržice
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Rebelove U Hřiště - změny a novinky
Ko n c e m ú n o r a j s m e s e d očk a l i                       
a ve spolupráci s vedením obce jsme se 
pustili do rekonstrukce naší kuchyně,  
která to již nutně potřebovala. Celou 
rekonstrukci jsme naplánovali na šest 
dní a měli jsme trochu obavy, jestli 
všechno stihneme. Samozřejmě hned 
první den na nás začaly vyskakovat 
drobné komplikace, přes které jsme se 
však díky výběru skvělých řemeslníků 
rychle přenesli. Díky Vám pánové!! Práce 
nám všem šla pěkně od ruky a my věděli,           
že v pátek bude vše hotovo a že v sobotu 
přivítáme naše hosty s novou kuchyní.       
A tak se také stalo.

Současně s termínem rekonstrukce 
kuchyně jsme naplánovali také 
změnu pivovaru. Dle Vašich ohlasů 
to byl krok správným směrem,       
za což jsme moc rádi. Dnes Vám 
proto můžeme na čepu nabídnout    
Radegast 10°, Velkopopovický 
Kozel 11°, Radegast 12°, Birell 
Pomelo&Grep a Frisco. Budeme se 
na Vás všechny těšit a věříme,       
že díky těmto změnám se u nás 
budete cítit skvěle a prožijeme 
společně spoustu příjemných 
chvilek. Jakmile nám to počasí plně 
dovolí, bude opět v provozu celá 
zahrádka včetně grilu. 

Ve vnitřních prostorách pro Vás rádi připravíme různé oslavy, křtiny, 
promoce, svatby, školení, večírky – zkrátka cokoliv si budete přát. 

                             Lucia Ambrožová - vedoucí restaurace
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Významné události 1. čtvrtletí roku 2023 

Po dvou letech odkladů kvůli pandemii se  podařilo v sobotu 11. února uskutečnit  
9. ročník Obecního plesu. Sešlo se na něm kolem tří stovek návštěvníků, všichni se 
skvěle bavili.  Nechybělo ani  předtančení,  fotokoutek  a  78  krásných cen tomboly. 

Na pozvání obce se v neděli 19. března sešlo v kulturním domě sedm desítek 
smržických seniorů k tradičnímu přátelskému setkání. Užili si skvělé občerstvení     
a dobrou večeři.  K tanci a poslechu jim zahrála Romantica Band Romana Doležela.

V sobotu 25. března objížděl pan Václav Obr ve svém kočáře památky Olomouckého 
kraje. Jednu ze zastávek udělal také ve Smržicích. Příchozím představil vojevůdce 
maršála  Václava Radeckého  a pozdravil se  také  s naším kovářem  Jiřím  Spurným.
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